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INTERPELLASJON FRA MDG VAKSDAL - BRUK AV GLYSOFAT  
 
 
 
Frå Tom Charles Johnsen, MDG, ligg det føre slik interpellasjon: 
 
Iløpet av sommeren har kommunens bruk av giftstoffet glysofat langs våre veier ført til mange 
bekymrede og negative reaksjoner fra innbyggere. 
 
Vi mener at dette er noe kommunen bør ta alvorlig og at vi heller bør gå foran som godt eksempel i 
kampen for en bærekraftig kommune. 
 
Det er viktig for MDG Vaksdal og innbyggerene i Vaksdal at vi får fortgang i denne saken. 
Som første steg i retning av å få redusert giftbruken i Vaksdal, håper vi at resten av kommunestyret 
vil bli med å stette en strengere regulering av sprøytemidler enn vi har hatt til no. 
 
Glysofat er et virkestoff som blant annet finnes i sprøytemiddelet Roundup.  
Virkestoffet er det mest brukte i sprøytemidler i Norge, og det som selges mest på verdensbasis. 
 
I fjor viste en omfattende studie fra 18 europeiske land at en stor del av befolkningen i europeiske 
storbyer har glyfosat i kroppen.  
Naturvernforbundet har avslørt at sprøytemidler i Norge inneholdt miljøgifter som kan forstyrre 
hormonbalansen hos dyr og mennesker. 
 
Reglene for bruk av kjemikalier blir stadig strengere i hele Europa, og flere land, bl.a. Sverige, 
Nedreland har helt forbudt roundup og utfaser kjemiske sprøytemidler i offentlige anlegg.  Flere 
andre land ser ut til å følge etter. 
 
Kommuner som Bergen og Stavanger har tatt i bruk naturlig ugressbekjempelse, hovedsakelig med 
varmt vann og ild.  Vi mener at dette er et eksempel til etterfølgelse for Vaksdal kommune. 
 
Ulike former for sprøytemidler, og andre giftstoffer, er blant våre største miljøproblemer, særlig 
gjennom det som kalles cocktail-effekten.  Stoffene hver for seg er lovlige og isolert sett, er noe vi 
som mennesker kan tåle, men Forbrukerrådet mener at nordmenn er i verdenstoppen når det gjelder 
mengden giftstoffer i kroppen.  Dette bør vi ta på alvor. 
 
Vi mener klart og tydelig at Vaksdal kommune bør ikke gå til yttergrensene for det tillate av giftbruk, 
men heller ha en føre-var-holdning. 
 



Går kommunen foran som et godt eksempel er det lettere oppfordre landbruk, hageeiere og andre 
om å kutte ned på sin giftbruk, og dermed bidra til å inspirere flere kommuner til å velge giftfrie 
løsninger. 
 
Vi har ikke myndighet eller mulighet til å gjøre noe med alle stoffene vi får i oss, men på noen 
områder kan vi fortsatt bidra.  Det er ønsketenkning at kjemikaliet i et sprøytemiddel skal ha en så 
spesifikk virkning at det kun tar livet av en uønsket organisme, for så å forsvinne uten å gjøre mer 
skade. 
 
Forskning viser at Glyosfat tas opp i både grunnvann og av andre dyr og vekster, der det blir brukt. 
 
MDG Vaksdal stiller følgende forslag til vedtak: 
 
Kommunestyret ber administrasjonen om å legge frem en sak til neste kommunestyremøte om 
hvordan tiltaket med utfasing av glysofat kan gjennomføres og kostnader knyttet til en slik utfasing. 
 
Resterende Roundup destrueres på en forsvarlig måte og skal ikke selges til andre. 
 
Kommunestyret vedtar at kommunen skal oppfordrer andre aktører, både offentlige, som 
Vegvesenet og Hordaland Fylkeskommune, næringslivet og private hushold, til å begrense omfanget 
av ulike former for plantegift og andre former for giftsprøyting både på land og i vann. 
 
Vaksdal kommune skal ha en føre-var-holdning til giftbruk, ikke gå til yttergrensene for det som er 
tillatt. 
 
Med utgangspunkt i interpellasjonen og svaret frå ordførar ber kommunestyret om at 
administrasjonen utarbeider ei sak om utfasing av giftige sprøytemidler i kommunen innan utgangen 
av mars 2018. 
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KOM - Behandling: 
 
Interpellanten fekk ordet først for å fremja interpellasjonen. 
 
Ordføraren gav slikt svar: 
Ugrasbekjempelse blir gjort på mange ulike måtar.  For eksempel er det langs veg mulig å utføre med 
kokende vann og skum.  
Statens vegvesen er begynt å nytte denne metoden.  Dette prosjektet er i startfasen og Statens 
vegvesen har no fokus på kostnadsbildet og virkningen av metoden.  
Det er enda usikkerhet om kor mange behandlinger som må til pr. vekstsesong. 
 
I Sverige og Danmark prøver de ut en metode som går på varmt vatn, maisstivelse og kokos.  
Ugras kan også holdes i sjakk ved hjelp av kantslått.  Denne metoden utfører Vaksdal Kommune der 
vegkantene er egnet for dette. 
Skal Kommunalteknisk avdeling holde veggrøfter på et akseptabelt nivå med hjelp av varmt vatn og 
skum, må det investeres i nytt utstyr/maskiner og opplæring må til. 
Kommunalteknisk avdeling følger med på nye alternative metoder når det gjelder bekjempelse av 
ugras i vegkanter, og er opptatt av å kunne drive dette på en best mulig måte knytt opp mot miljø, 
kvalitet og kostnadsbilde, og fase ut bruken av giftige stoffer.  
Alternativ utprøving tar tid. 
Utforming av vegskulder/grøfter er avgjørende når det gjelder mekanisk slått. Nye veganlegg tar 



høgde for dette i planleggingsprosessen.  I Vaksdal Kommune er det få strekninger som er tilrettelagt 
for mekanisk slått.  
 
Det er ordførar sin mening at kommunalteknisk drift skal holde fram med å teileigne seg ny 
kompetanse om miljøriktig vedlikehold og drift av de kommunale vegene og grøntanlegg. 
Kommunalteknisk drift bør studere kordan kommunar som er komt lengre enn Vaksdal når det 
gjelder miljøriktig vegvedlikehold og drift, skaffar seg oversikt over behov for utstyr og kostnadar ved 
anskaffelse. 
Kommunestyret bør få oppdatering på kor langt kommunalteknisk drift er komt til en kver tid.  Vidare 
bør kommunalteknisk drift rapportere i tertialrapport 1 2018 om kor langt arbeidet er komt.  
Vaksdal kommune skaffar til veie informasjonsmateriell om konsekvensar ved bruk av miljøgifter fra 
miljømynighetene og gjør disse tilgjengelige for innbyggarne. 
Vaksdal kommune er en liten kommune.  En liten kommune må hente inn kunnskap og erfaringar fra 
andre. Før kommunen kommer i gang med å nytte utelukkande miljøriktig kantslått bør dei varsla om 
når dei brukar andre stoff. 
 
Det vart så opna for debatt. 
 
Kommunestyret samla seg om følgjande omforeinte framlegg, som vart samrøystes vedteke: 
Med utgangspunkt i interpellasjonen og svaret frå ordførar ber kommunestyret om at 
administrasjonen utarbeider ei sak om utfasing av giftige sprøytemidler i kommunen innan utgangen 
av mars 2018. 
 

KOM - Vedtak: 
 
Med utgangspunkt i interpellasjonen og svaret frå ordførar ber kommunestyret om at 
administrasjonen utarbeider ei sak om utfasing av giftige sprøytemidler i kommunen innan utgangen 
av mars 2018. 
 
 

 
 
 
 
 
 
 


